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APROBACIÓN, NO SEU CASO, DA ACTA DA SESIÓN DO 23 DE ABRIL 
DE 1.998. 

QAR CONTA DAS RESOLUCIÓNS DICTADAS POLA ALCALDIA DENDE A 
ULTIMA SESIÓN.

A SAHDE_E_MEDIQ_AMBENEE: 
3.- APROBACIÓN INICIAL DO REGULAMENTO DE FUNCIONAMENTO DA 

COMISION DE SEGUIMENTO DOS SERVICIOS PUBLICOS PRIVATIZADOS. 

EAÇENDA¿_BAIRIMQNIQ_E_2EBSQAL: 
.- PROPOSTA DA COMISION INFORMATIVA/DE FACENDA, PATRIMONIO E_ 

PERSOAL, S/ NOVACION DE SETE PRESTAMOS ASINADOS POR ESTE 
CONCELLO CO BANCO DE CREDITO LOCAL DE ESPANA. 

MQÇIQNS: 

MOCIÓN DO GRUPO MUNICIPAL DO BNG, s/ CREACIÓN NOVO 
INSTITUTO SECUNDARIA. 
MOCIÓN DO GRUPO MUNICIPAL DO B.N.G., s/ INSTALACIÓN DA 
CANCEIRA DE REDONDELA. 

ASENIQS_EQRB_DA_QRDE_DQ_DIA: 
FELICITACIÓN Ó SR. DOCAMPO AMOEDO POLA SÚA ELECCIÓN COMO 
RECTOR DA UNIVERSIDADE DE VIGO. 
MOCIÓN DO GRUPO MUNICIPAL DO B.N.G., S/ PARALIZACIÓN DO 
ATERRAMENTO E A URXENTE RECUPERACION DO ESPACIO DEGRADADO NAS BEIRAS E GANDARAS DO RIO PEXEGUEIRO. 

MOCIÓN QUE PRESENTE O CONCELLO D. FRANCISCO PUCH CASAL, S/ 
TRASLADO DOS SILOS DE CEMENTOS A PORRINO. 
MOCIÓN QUE PRESENTA O CONCELLEIRO DO GRUPO..MIXTO D. 
FRANCISCO PUCH CASAL, S/ XESTIONAR CON RENFE E ANTE A 
CONSELLERIA DE POLITICA TERRITORIAL, A CONSTRUCCIÓN DUN 
PASO ELEVADO OU SUBTERRANEO NA BAIXADA A PRAIA DE CABANAS. 

ROGOS E PREGUNTAS 

Na Sala de Sesións do Concello de Redondela, ás vinte horas 
do día viteoito de Maio de mil novecentos noventa e oito, baixo 
a Presidencia do Iltmo. Sr. Alcalde, D. AMADO RICON VIRULEGIO e 
a asistencia dos Sres./as Concelleiros/as: D. MANUEL ALONSO



LEMOS, D‘. M‘ DEL CARMEN BASTOS RODRIGUEZ, D- JOSE BLANCO FUGA. 
D‘. FRANCISCA CANAL GOMEZ, D. JAIME DARRIBA VILAS, D. GUMERSINDO 
FERNANDEZ MENDEZ, D. EMILIO GONZALEZ IGLESIAS, D. XOSE LUIS 
GRANDE GRANDE, D. MANUEL IGLESIAS CARRERA, D. MIGUEL A. LAREDO 
BLANCO, D. JOSÉ LÓPEZ OTERO, D. LUIS ALBERTO ORGE MIGUEZ, D. 
XOSE CARLOS PAZOS DOCAMPO, D‘. CECILIA PEREZ ORGE, D. FRANCISCO 
PUCH CASAL, D. XAIME REI BARREIRO, D. LUIS RODRIGUEZ VILARCHAN, 
D. JOSE MANUEL SOTO VIRULEGIO, e D‘. JOSEFA_ VILLAVERDE 
RODRIGUEZ, actuando como Secretario O da Corporación D. LUIS 
TORRADO VAZQUEZ, constitúese O Pleno do Iltmo. Concello, en 
sesión ordinaria, correspondente 6 Pleno ordinario do mes de 
Maio, non celebrado na data correspondente, en 'virtude do 
disposto no Artigo 13 do Regulamento Orgánico do Concello, 
conforme á convocatoria e de acordo coa Orde do Día remesada a 
tódolos Sres./as Concelleiros/as, coa antelación legalmente 
requerida. Está tamén presente O Sr. Interventor, D. MODESTO 
SOLLA SANZ. 

Non asistiu o SR. TORNERO LOPEZ: 
A Presidencia declara aberta a sesión en primeira 

convocatoria, procedéndose a trata-los puntos da Orde do Día. 

Pola Presidencia dase conta da Acta da sesión celebrada con 
carácter ordinario o día 23 de Abril de 1998. 

Non habendo unanimidade de criterios, pola Presidencia 
sométese a votación a aprobación da Acta de referencia. 

Efectuada esta, obtívose O seguinte resultado: Votan a 
favor, o Grupo Municipal do PP (9), o Grupo Municipal do B.N.G. 
(3), e o Grupo Mixto (2). Abstéñense O Grupo Municipal do PSDEG- 
PSOE (6). Na súa consecuencia, por maioría de votos, resultou 
aprobada a Acta, da sesión ordinaria celebrada polo Concello 
Pleno, condata 23 de Abril de 1.998.- 

2.- 

Dada conta das resolucións dictadas pola Alcaldía dende o 
22 de Abril ata o 25 de Maio de 1998. 

Pola Presidencia ábrese O correspondente turno de 
intervencións. 

- Concedida a palabra pola Presidencia 6 Concelleiro SR. 
PAZOS DOCAMPO, por este considérase irregulares unha serie de 
Resolucións da Alcaldía sinalando: A de data 27 de Abril de 
1998, concedendo unha subvención de 150.000.- Pesetas ó Colexio 
Público de Redondela para unha excursión, xa que supón unha
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discriminación co resto dos Col ios, e que por outra parte o 
Concello non está en condicións de facelo. 

A Resolución da Alcaldía de igual data que a anterior, 
solicitando ó INEM persoal, en réxime de colaboración social, 
para prestar servicios, xa que o B.N.G. considera que se debe 
realizar unha selección de persoal sobre todo cando se trata de 
persoal cualificado para que non se faga o nomeamento dos mesmos 
a dedo. 

A Resolución da Alcaldía de data 30 de Abril de 1998, 
concedendo unha subvención de tres millóns e medio de pesetas, 
á S.D. de CHAPELA. 

A Resolución da Alcaldía de 5 de Maio de adquisición de 
bancos e papeleiras sen que quede xustificado que se teña 
solicitado ofertas a outras empresas, así como a de 6 de Maio 
pasado, librãndolle a xustificar á Concelleira Bastos Rodríguez, 
a cantidade de 25.000.- Ptas, tratándose como se trata dun gasto 
corrente, o que considera unha práctica irregular. 

Así mesmo considera improcedentes que se designe a un 
funcionario deste Concello para exerce-los cargos de instructor 
e secretario de expedientes disciplinarios. 

A Resolución de 14 de Maio de 1998, adxudicando o servicio 
do programa de prevención de drogas na comunidade escolar, por 
importe de oitocentas mil pesetas, sen que conste que tampouco 
se solicitaran orzamentos doutras empresas. 

A. Resolución. de data 14 de Maio de 1998, solicitando 
aplicación de subvencións por importe de vintesete millóns de 
pesetas no programa de acción municipal para o bieneio 98-99, 
onde non se contou co BNG na citada aplicación da subvención. 

A Resolución de 15 de maio do ano que andamos, á Banda de 
Música Xuvenil de Chapela, por un importe de cento cincuenta mil 
pesetas, con motivo de actos no día das Letras Galegas, que 
considera improcedente xa que non se lle fixo saber a outras 
agrupacións musicais. 

- Concedida a palabra pola Presidencia ó Concelleiro SR. 
GONZALEZ IGLESIAS, por este refírese a tres Resolucións da 
Alcaldía sobre uso do teléfono e a prohibicións que as mesmas 
conteñen, sinalando que os teléfonos da Casa Consistorial son os 
que menos gastos teñen, comparados cos teléfonos de fora como 
son o de Protección Civil e Casa da Cultura, parecendo que se 
trata de plantexar determindas cousas, e así mesmo indica que o 
teléfono das Oficiñas Xerais, cun custo de 130.000.- Pesetas, 
figura entre os teléfonos controlados, mentras que o da Casa da 
Cultura cun só funcionario ten un gasto de 72.000.- Pesetas; 
teléfono que segundo esas resolucións non vai a ser controlado, 
así como ocurre co de protección civil cun gasto de 55.000.- 
pesetas. 

E remata a súa intervención sinalando o citado Sr.



Concelleiroque é precisamente neses teléfonos alleos á Casa 
Consistorial onde aparecen chamadas ás Antillas Holandesas, 
México, Brasil, etc.. 

Con respecto á amenaza de expedientes disciplinarios, 
parece que se está producindo persecuciõns e represalias, 
consecuencia indudable da incapacidade política e dos nervios do 
Sr. Alcalde, considerando tales expedientes como unha caza de 
bruxas. Continúa indicando que hai que da-la cara neste asunto, 
e que no se nomee ós funcionarios como instructores e 
secretarios dos expedientes disciplinarios. 

Remata a súa intervención o citado Sr. Concelleiro 
manifestando que hai fundacións que están utilizando bens deste 
Concello. 

O Concello Pleno quedou ENTERADO das Resolucións de 
referencia.- 

Pola Presidencia dase conta de Proposta da Comisión de 
Seguimento e Control dos Servicios Públicos Locais, de data 20 
de Febreiro de 1.998, que transcrit dí: 

"Aprobado por unanimidade dos membros da Comisión un 
Regulamento de Funcionamento da Comisión de Seguimento, 
formúlase a presente proposta para a elevación da mesma polo 
Presidencia ó Pleno, acompañada do texto definitivo do 
Regulamento como Anexo. 
ANEXO: REGULAMENTO DE FUNCIONAMENTO DA COMISIÓN DE SEGUIMENTO 

DOS SERVICIOS PUBLICOS PRIVATIZADOS: 
Art. 1°.- A Comisión por maioría simple dos seus (súas) 

membros, elixirá un/unha vice-presidente de entre os seus (súas) 
componentes con direito a voto. 

Art. 2°.- O (A) vice-presidente (a) colaborará co 
presidente no desenvolvemento dos traballos da Comisión” e 
sustituirá ó presidente nas súas ausencias. 

Art. 3°.- O Presidente poderá convoca-la Comisión de 
Seguimento a petición do(a) representante dunha empresa 
xestionadora dun servicio público. 

CONVOCATORIAS 
Art. 4°.- As xuntanzas ordinarias convocaranse, con 

alomenos 5 días de antelación. As extraordinarias convocaranse 
con alomenos 48 horas de antelación, e as extraordinarias de 
carácter urxente, sen prazo. 

Art. 5°.- a).- As ordes do día das xuntanzas da Comisión de 
Seguimento, elabóraas o Presidente.
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b)u' O Presidente incluir na Orde do Día das sesións 

ordinarias calquer asunto cando o solicite un (ha) componente da 
Comisión, con direito a voto, antes dos 10 días da súa 
celebración. 

c).- Nas sesións ordinarias, calquer componente da 
Comisión, poderá incluir calquer asunto na orde do día, sempre 
que así o acorde a maioría simple dos (as) membros, con direito 
a voto, presentes da sesión. 

FUNCIONAMENTO 
Art. 6°.- As sesións da Comisión de Seguimento serán 

válidas, cando estean presentes, alomenos, a metade dos membros 
con direito a voto en primeira convocatoria, e un tercio media 
hora dispois, en segunda convocatoria. 

Art. 7°.- Para o debate dos asuntos nas sesións, fixarase 
previamente o número de intervencións de cada un dos (as) 
membros da Comisión, cun mínimo de dúas. 

Art. 8°.- Nas comparecencias dos (as) representantes das 
empresas, cada componente con direito a voto terá, alomenos, 
direito a dúas intervencións. As respostas do(s) da(s) 
representante (s) das empresas, serán individuais, a cada 
intervención. 

Art. 9°.- A. petición de alomenos dous componentes da 
Comisión e Seguimento, o Presidente está obrigado a convocar a 
calquer empresa xestionadora de servicios públicos nun prazo 
máximo de 20 días. 

Art. 10°.- Na Comisión de Seguimento as decisións tomaranse 
sempre por maiorïa dos membros con direito a voto presentes. En 
todo caso, buscaranse fórmulas de consenso." 

Así mesmo no expediente obra informe do Secretario Xeral do 
Concello de data 27 de Maio de 1998, que transcrito dí: 

1BRIMEIRQ.— Estimando esta Secretaría que tratábase dunha 
norma de funcionamento interno, non afectando a cuestións legais 
que esixira a emisión dun informe, por esta Secretaria non se 
emitiu ningún. 

Nembargantes tramitándose como un Regulamento, debería 
axustarse á normativa existente sobre os mesmos, que expoñemos 
a continuación. 

SEGHNDQ.- É competencia do Concello a potestade 
regulamentaria e de autoorganización, segundo dispón o Artigo 
4.1.a) da Lei 7/85 de 2 de Abril. 

Segundo o establecido no Artigo 49.a) da Lei 7/85, o citado 
Regulamento terá que ser aprobado inicialmente. 

Así mesmo e segundo establece o Artigo 49.b) da Lei antes



citada o Regulamento exporase ó público por prazo de 30 días por 
medio de anuncios no B.O.P. 

Transcurrido o periodo de información pública do 
Regulamento e resoltas as reclamacións caso de presentarse, o 
Regulamento aprobarase definitivamente polo Pleno do Concello, 
segundo dispón o Artigo 49.c) da Lei 7/85 de 2 de Abril e 
publicarase copia íntegra do mesmo no Boletín Oficial da 
Provincia, segundo sinala o Artigo 70.2 da Lei 7/85 de 2 de 
Abril. De non formularse reclamacións, o Inesmo entenderase 
aprobado definitivamente, sen necesidade de acordo posterior, e 
procederase a súa publicación íntegra no Boletín Oficial da 
Provincia." 

O Concello Pleno, por unanimidade dos/as Sres./as 
Concelleiros presentes, prestoulle a súa aprobación inicial õ 
REGULAMENTO DE FUNCIONAMENTO DA COMISIÓN DE SEGUIMENTO DOS 
SERVICIOS PÚBLICOS PRIVATIZADOS, o que se someterá ó trámite de 
información pública por prazo de 30 días, e se non se formulasen 
reclamacións, o mesmo entenderase aprobado definitivamente, 
procedéndose a súa publicación íntegra no Boletín Oficial da 
Provincia.- 

Pola Presidencia dase conta do Dictame emitido pola 
Comisión Informativa de Facenda, Patrimonio e Persoal con data 
18 de Maio de 1998, que transcrita dí: 
“Vista a proposta da Alcaldía de data 5.05.98 Rf' Es 10/98 que 
dí: 

“Vistos os tipos de xuros aplicados nos diversos contratos 
de préstamo asinados por este Concello co Banco de Crédito 
Local, BCL -agás os préstamo números 1508, do 23.02.52, e o 
préstamo número 390.487.961, do 04.04.95-, e dado que os tipos 
fixos actualmente aplicados (por estipulaciõns contractuais) son 
os seguintes: 

Préstamo Tipo de xuro % 

390047121 14,75 
390253604 13,50 
390398420 10,75 
390403090 9,75 
390403091 9,75 

Vistos os tipos máximos e mínimos, actualmente aplicados ós 
xuros dos contratos de préstamo seguintes: 

Préstamo número Tipo máximo Tipo mínimo 
% % 

3900398423 11,50 8 
3900398428 11,50 8
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Tendo en conta as reiteradas educcións nos tipos de xuros 

aplicables ós préstamos asinados por este Concello desde o ano 
1995. 

Visto o número, antigüidade e contía dos créditos pendentes 
de ser recoñecidos xudicial ou extraxudicialmente por este 
Concello. 

Tendo en conta a necesidade de contar con consignación 
orzamentaria destinada á contabilizaciõn dos créditos indicados 
no parágrafo anterior. 

Ante as conversas mantidas co Banco de Crédito Local 
referidas á rmwación parcial de sete contratos de préstamo 
asinados con este Concello coa finalidade de reducir os tipos de 
xuros actualmente vixentes e establecer novos periodos de 
carencia e poder liberar crédito que poida ser utilizado para a 
imputación de parte dos gastos pendentes de contabilizar 
anteriormente indicados, esta Alcaldía proponlle ó Cbncello 
Pleno a adopción dos seguintes acordos: 
“Primeiro.- 

Aplicar, con efectos a partir do día de formalización do 
correspondente documento e sobre o importe dos capitais vivos 
pendentes de amortizar nesa data, o 6,75 por 100 de interés 
nominal anual a todos e cada un dos seguintes contratos de 
préstamo formalizados por este Concello co Banco de Crédito 
Local: 

Préstamo número Data delmporte formalizado 
Novo Anterior formalización en pesetas 

4419131 390047121 15.03.91 50.000.000 
4636811 390253604 07.04.93 13.418.473 
4807999 390398420 20.07.94 323.428.347 
4815537 390403090 20.07.94 55.000.000 
4815545 390403091 20.07.94 21.738.96l 

Segundo.- 

Establecer un novo periodo de carencia de dous anos para 
cada un dos cinco préstamos seguintes: 

Préstamo número Data de 
Novo Anterior formalización Carencia 
4419131 390047121 15.03.91 Dous anos 
4636811 390253604 07.04.93 id. id. 
4807999 390398420 20.07.94 id. id. 
4815537 390403090 20.07.94 id. id. 
4815545 390403091 20.07.94 id. id. 

Terceiro.- 

Modificar, con efectos a partir do día de formalización do 
correspondente documento, o punto número 4 da cláusula cuarta



do contrato de préstamo número 4808014 -anterior numero 
390398428- formalizado por este Concello co Banco de Credito 
Local o día 20.07.94 por importe de 60.729.692 pesetas, que 
quedará redactado como sigue: 

“4.- Tipo de interés máximo y mínimo. 
El tipo de interés aplicable a cada periodo de interés a 

liquidar y determinado según se especifica en los puntos 
anteriores de esta estipulación, en ningún caso podrá. ser 
superior al 10 por 100 nominal anual ni inferior al 6, 25 por 
100 nominal anual". 

Cuarto.- 

Modificar, con efectos a partir do día de formalización 
deste documento, o punto número 4 da estipulación quinta do 
contrato de préstamo número 4808006- anterior número 390398423- 
formalizado por este Concello co Banco de Crédito Local o día 
20.07.94 por importe de 366.563.099 pesetas que quedará 
redactado como sigue: 

“4.- Tipo de interés máximo y mínimo. 
El tipo de interés aplicable a cada periodo de interés a 

liquidar y determinado según se especifica en los puntos 
anteriores de esta estipulación, en ningún caso podrá ser 
superior al 10 por 100 nominal anual ni inferior al 6, 25 por 
100 nominal anual". 

Quinto.- 

Establecer un novo periodo de carencia de dous anos para 
cada un dos préstamos seguintes: 

Préstamo número Data de 
Novo Anterior formalización Carencia 
48008014 390398428 20.07.94 Dous anos 
48008006 309398423 20.07.94 id. id. 

Sexto.- 

Ampliar en dous anos os plazos contractuais dos sete 
contratos de préstamo indicados, establecéndose os novos 
períodos de carencia a partir da data de formalización dos 
correspondentes documentos de novacións contractuais. 
Sétimo.- 

Aplicar unha comisión do 0,10 % sobre a débeda viva, dos 
sete prestamos afectados, no momento de formalización das 
novacións contractuais.
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En consecuencia, enténdense novadas as cláusulas e 
estipulacións de tódolos contratos de préstamo indicados, en 
canto resulten afectadas polas modificacións citadas. 

Noveno.- 

Solicitar da Dirección Xeral de Política Financieira e 
Tesouro da Xunta de Galicia autorización para efectuar as 
novacións contractuais indicadas para todos aqueles contratos de 
préstamo afectados que precisaron de autorización pola citada 
Dirección Xeral". 

Vistos así mesmo os informes dos técnicos municipais, pola 
presidencia indícase que a votación realizarase, en primeiro 
lugar para resolve-los reparos do Sr. Interventor e en segundo 
lugar para dictaminar negativamente ou non a proposta da 
Alcaldía. 

Realizada a votación dita proposta queda DICTAMINADA 
FAVORABLEMENTE por 5_xg;ga_a_ja1g¡ dos concelleiros do P.P. D. 
JOSÉ MANUEL soro VIRULEGIO, mcmmnsmno FERNÁNDEZ MÉNDEZ, 
D.MIGUEL ANGEL LAREDO BLANCO, dos concelleiros do P.S. de G.- 
P.S.O.E. D. XAIME REI BARREIRO e D.EMILIO GGNZÃLEZ IGLESIAS e do 
concelleiro do GRUPO MIXTO D.FRANCISCO PUCH CASAL e co l_!9iQ 
2.991941: da concelleira do B.N.G. mu. CECILIA PÉREZ ORGE." 

No expediente obra informe do Sr. Interventor Xeral do 
Concello de data 11 de Maio de 1997, Rf‘.- T 11/98, NP, que 
transcrito dí: 
"ASUNTO.- 

Novación de sete préstamos asinados por este Concello co 
Banco de Crédito Local. 
LEXISLACIÓN E NORMATIVA APLICABLE BÁSICA.- 

* (BE/97) bases de execución 104', 105', 107‘, 108‘ e 109‘ do 
orzamento xeral do Concello de Redondela para o exercicio de 
1997, na actualidade prorrogado. 
* (EAG) artigo 49.1 da Lei Orgánica 1/1981 do 6 de abril, pola 
que se aproba o Estatuto de Autonomía para Galicia (BOE número 
101, do 28.04.81). 
* (LRBRL) artigos 47.1 e 47.3. g) da Lei 7/1985 do 2 de abril, 
Reguladora das Bases de Réxime Local (BOE número 80, do 
03.04.85). 
* (LRFL) artigos 2.1 f), 49 a 56, 144, 154.5, 195, e 196 da Lei 
39/1988 do 28 de decembro, Reguladora das Facendas Locais (BOE



número 313, do 30.12.88). 
* (LRX-PAC) artigos 65, 67, 139 e 145 da Lei 30/1992 do 26 de 
novembro, de Réxime Xurídico das Administracións Públicas e do 
Procedemento Administrativo Comn (BOE número 285, do 27.11.92). 
* (RDO) artigo 60.2 do Real Decreto 500/1990 do 20 de abril, 
polo que se desenrola o capítulo primeiro do título sexto da Lei 
39/1988 do 28 de decembro, en materia orzamentaria (BOE número 
101, do 27.04.90). 
* (RFHN) artigo 4.1.a) e h) do Real Decreto 1174/1987 do 18 de 
setembro, polo que se regula o réxime xurídico dos funcionarios 
de Administración Local con habilitación de carácter nacional 
(BOE número 223, do 29.09.87). 
* (ROF) artigos 123 e 173.1 do Real Decreto 2568/1986 do 28 de 
novembro, polo que se aproba o Regulamento de Organización, 
Funcionamento e Réxime Xurídico das Entidades Locais (BOE numero 
305, do 22.12.86). 
* (TRRL) artigos 23.1.e) e 54.1 b) do Real Decreto lexislativo 
781/1986 do 19 de abril, regulador' do texto refundido das 
disposicións legais vixentes en materia de réxime local (BOE 
números 96 e 97 do 22 e 23.04.86). 
ANTECEDENTES.- 

Desde o día 15.03.91 ó día 20.07.94 o Concello de Redondela 
asinou co Banco de Crédito Local, BCL, sete préstamos a longo 
prazo por importe de 890.878.572 pesetas, coas seguintes 
características principais: 
Data de Importe Tipo de xuro Tipo xuro variable 
formalización formalizada fixo % máximo % mínimo % 

en pesetas 

.91 50.000.000 14,75 

.93 13.418.473 13,50 

.94 323.428.347 10,75 

.94 366.563.099 11,50 

.94 60.729.692 11,50 

.94 55.000.000 9,75 

.94 21.738.961 9,75 

Dous dos préstamos indicados (formalizados o día 20.07.94, 
por importe de 366.563.099 pesetas, e 60.729.692 pesetas, 
respectivamente) están referenciados ó MIBOR trimestral máis 
unha marxe do 0,60% establecéndose en ambos contratos un solo 
(tipo mínimo) do 8% e un teito (tipo máximo) do 11,50 malia os 
reparos formulados por este Interventor á procedencia de ambos 
e a sua porcentaxe (véxase o indicado nas páxinas 7 e 8 do 
informe do 07.06.94, referencia T 13/94 RP).
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O préstamo asinado o día 15.03.91, por importe de 

50.000.000 de pesetas, está acollido ó convenio de apoio 
financieiro ós concellos de Galicia correspondente ó ano 1991 
(Orde do 21 de febreiro de 1991, DOG número 46, do 06.03.91), e 
conta cunha subvención de 6 puntos sobre o tipo de xuro indicado 
no contrato, 14,75%. 

Nunha proposta da Alcaldía, do 05.05.98, sométese á 
aprobación do Concello Pleno a novación dos sete contratos de 
préstamo antes indicado. 

Na parte expositiva da proposta da Alcaldía, do 05.05.98, 
indícase que os importes dos créditos liberados como 
consecuencia das novaciõns contractuais serán utilizados para a 
imputación de parte dos gastos pendentes de ser recoñecidos 
extraxudicialmente. 

INFORME.- 

As novacións contractuais indicadas na proposta da 
Alcaldía, do 05.05.98, implicarían a modificación parcial dos 
contratos citados; novación que consistiría en: 

a) Variar os tipos de xuros fixos aplicados ós seguintes 
contratos formalizados co BCL: 

Data de Importe Tipo de xuro Novo tipo 
formalización formalizado actual, % de xuro, 

en pesetas
% 

.91 50.000.000 14,75 6,75 

.93 13.418.473 13,30 6,75 

.94 323.428.347 10,75 6,75 

.94 55.000.000 9,75 6,75 

.94 21.738.961 9,75 6,75 

b) Establecer un novo solo e teito nos tipos de xuros dos 
seguintes contratos referenciados a tipo variable: 

Data de Importe Tipo Actual,% Novo Tipo,% 
formalización formalizado solo teito solo teito 

pesetas 

20.07.94 366.563.099 11,50 6,25 10 
20.07.94 60.729.692 11,50 6,25 10 

c) Ampliar en dous anos os prazos contractuais dos sete 
contratos de préstamo citados:



Data de Importe formalizado Finalización contractual 
formalización pesetas actual nova 

15.03.91 50.000.000 31.03.2003 31.03.2005 
07.04.93 13.418.473 30.06.2003 30.06.2007 
20.07.94 323.428.347 31.08.2006 31.08.2008 
20.07.94 366.563.099 31.08.2006 31.08.2008 
20.07.94 60.729.692 30.09.2006 30.09.2008 
20.07.94 55.000.000 30.09.2006 30.09.2008 
20.07.94 21.738.961 30.09.2006 30.09.2008 

d) Establecer para cada un dos sete contratos de préstamos 
efectados un novo período de carencia de dous anos, a partir da 
data de formalización dos correspondentes documentos de 
novaciõns contractuais. 

Para a realización das novaciõns citadas, o BCL aplicará 
unha comisión do 0,10% sobre os importes da débeda viva (capital 
pendente de amortizar) dos sete préstamos afectados, no momento 
de formalización das novacións contractuais. 

Nesta data, os importes pendentes de amortizar dos sete 
contratos afectados polas novaciõns contractuais indicadas na 
proposta da Alcaldía, do 05.05.98, son os seguintes: 

Data de Importe formalizado Débeda viva 
formalización pesetas pesetas 

15.03.91 50.000.000 21.334.376 
07.04.93 13.418.473 .827.448 
20.07.94 323.428.347 .955.346 
20.07.94 366.563.099 .250.483 
20.07.94 60.729.692 .620.240 
20.07.94 55.000.000 .723.266 
20.07.94 . . .653.312 

Total.... . . .364.471 

A aplicación, nesta data, da comisión do 0,10% á que se 
fixo referencia suporá para o Concello un gasto de 726.364 
pesetas, debéndose ter en conta que: 

a) A citada comisión non figura indicada en nengún dos sete 
contratos de préstamo obxecto das novaciõns propostas. 

b) Implicará un gasto excesivo, innecesario e 
contractualmente imrocedente para o Concello de Redondela 6 que 
causara un quebranto económico (sen amparo contractual). 

Polo indicado e õ abeiro do establecido:
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* Nos artigos 195 e 196 da RFL 
* Nas bases de execiõn 104', 105', 107‘ e 108‘.2.d) das 

BE/97. 
Debése considerar reparada a aplicación da comisión 

indicada (na contía citada ou distinta), sen prexuizo dos demáis 
reparos formulados neste informe. 

Tendo en conta a situación económica deste Concello - 

reiteradamente indicada en diversos informes deste Interventor; 
véxase, entre outros, o indicado ó respecto nos informes do 
18.04.97 e 06.04.98, referencias T 10/97 OX 97, e T 7/98 OT1. 

Vistas as datas de formalización dos sete préstamos 
indicados na proposta da Alcaldía, do 05.05.98. 

Tendo en conta as diversas reducciõns nos tipos de xuros 
aplicados a contratos de préstamo a longo prazo similares ós 
indicados na proposta citada, así como os tipos de xuros 
actualmente aplicados a contratos similares (así, por exemplo o- 
contrato asinado co BCL o día 04.04.95 por importe de 43.484.061 
pesetas, 6 que é aplicado un diferencial sobre o MIBOR 
trimestral do 0,35%, ou outros contratos posteriores coa mesma 
referencia, MIBOR, e diferenciais inferiores -véxase o indicado 
no cadro da paxina 9 deste informe-). 

Este Interventor reitera. a necesidade de proceder coa 
máxima urxencia a novaciõn contractual (entre outros) dos sete 
préstamos indicados na proposta da Alcaldía do 05.05.98, 
novaciõn que, tendo en conta a situación económica do Concello, 
a sua carga financieira actual e futura- debería afectar 
(seguindo criterios económico-financieiro e de prudencia) 
exclusivamente ós tipos de xuros aplicables ós mesmos. 

Analizando globalmente os custos financieiros derivados das 
novaciõns indicadas na proposta da Alcaldía, do 05.05.98, e 
comparandoas coas que corresponderían a rmwacións referidas 
exclusivamente ós tipos de xuros aplicables, comparativamente 
coa situación a 01.01.98 (cun capital vivo de 745.329.318 
pesetas) obteríanse os seguintes datos: 

xuros xuros xuros xuros 
e amort. e amort. e amort. totais 
1998 1999 2000 

Situación 
actual 145.394.931 141.098.468 136.862.029 321.334.137 

Variando 123.642.079 122.714.981 119.906.011 219.779.598 
tipos 

Proposta 
da 
Alcaldía 49.206.02l* 49.206.021* 128.663.292 314.486.521 

* Sen amortizaciõns.



En pesetas actuais, o Concello de Redondela variando os 
tipos de xuros aplicables ós sete préstamos citados obteria un 
aforro de 101.554.139 pesetas nos anos que restan ata cumplir os 
prazos contractuais actuais ( estimando para os prestmos 
referenciados ó MIBOR o tipo correspondente ó solo, 6,75%). 

O aforro citado é igual á. diferencia entre os custos 
financeiros totais entre a situación actual e a resultante, 
exclusivamente, da novaciõn de tipos (estimando, en ambos casos, 
para os préstamos referenciados 6 MIBOR un tipo de xuro do 
6,75%). 

De proceder consonte 6 indicado na proposta da Alcaldía o 
Concello non conseguirá nengún aforro nos gastos financeiros - 

comparativamente cos derivados da novaciõn referida 
exclusivamente ós tipos de xuros aplicables ós sete contratos 
citados- senón un maior gasto por importe de 94.706.523 pesetas. 

O Concello Pleno deberá ter en conta que para a realización 
de cálculos estimativos máis correctos deberanse tomar os datos 
da débeda viva no momento da formalización -no seu caso- das 
correspondentes modificacións contractuais derivadas das 
novaciõns propostas pola Alcaldía, e dos correspondentes cadros 
de amortizaciõn. 

Neste informe foron tomados os datos que resultarían na 
estimación -enviada polo BCL- correspondente á situación dos 
sete préstamos afectados, a 01.01.98, situación que obviamente 
non é a actual nen a que corresponderá á data de formalización 
(no seu caso) das novacións contractuais propostas pola Alcaldía 
o dia 05.05.98; actualmente o importe da débeda viva dos sete 
contratos afectados é a seguinte: 
Data de Importe Capital vivo Capital vivo 
formalización formalizada 01.01.98 11.05.98 

pesetas 
15.03.91 50.000.000 22.401. 21.334.376 
07.04.93 13.418.473 .200. 7.827.448 
20.07.94 323.428.347 .496. 282.955.346 
20.07.94 366.563.099 .414. 293.250.483 
20.07.94 60.729.692 .138. 51.620.240 
20.07.94 55.000.000 .656. 49.723.266 
20.07.94 

Total.... . . . . 726.364. 
As novaciõns indicadas na proposta da Alcaldía do 05.05.98 

conlevarían así mesmo: 
a) A imposibilidade real de diminuir os custos e a carga 

financieira do Concello. 
b) Pasar dun aforro estimado de 101.554.139 pesetas nos 

custos financieiros previstos para os sete préstamos - de ser 
novados exclusivamente con respecto ó tipo de xuros aplicados na 
actualidade- a un incremento estimado no gasto de 94.706.523 
pesetas de ser efectuadas as novaciõns indicadas na proposta da
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Alcaldía do 05.05.98, contía a au entar en 726.364 pesetas da 
comisión anteriormente reparada. 

c) A elevación, real, dos custos financeiros do Concello 
derivados do incremento en dous anos dos prazos contractuais e 
-especialmente- da inclusión de novos períodos de carencia polo 
que o capital vivo dos sete préstamos citados non diminuirïa nos 
dous anos seguintes á formalización das novacións contractuais 
incrementándose os xuros totais a pagar polo Concello. 

d) Unha maior rendabilidade e beneficio económico para o 
prestamista (non con respecto á situación actual senón a 
derivada, exclusivamente, da diminución. dos tipos de xuros 
aplicables ós sete préstamos citados). 

Así mesmo o Concello de Redondela debería ter en conta que 
seis dos sete préstamos obxecto das novacións xa contaron cos 
seguintes períodos de carencia: 

Data de Imorte formalizado Período de carencia 
formalización en pesetas anos 
15.03.91 50.000.000 
17.04.93 13.418.473 
20.07.94 323.428.347 
20.07.94 366.563.099 
20.07.94 60.729.692 
20.07.94 55.000.000 
20.07.94 21.738.961 

MNNNNHI 

Deberase, tamén, ter en conta que tres dos préstamos 
formalizados o día 20.07.94 (por importe de 323.428.347 pesetas, 
366.563.099 e 60.729.692 pesetas) correspondían á amortización 
anticipada de diversos préstamos anteriormente formalizados polo 
Concello —algún deles con períodos de carencia- implicando os 
novos préstamos maiores custos financeiros para o Concello de 
Redondela (novos prazos contractuais e novos períodos carencia 
de dous anos). 

Sen prexuizo do indicado deberíase ter en conta que o 
Concello de Redondela, desde o día 20.07.94 ata hoxe asinou 
diversos préstamos a longo prazo cos seguintes tipos de xuros: 

Data de Importe formalizado Entidade Tipo de xuro % 
formalización en pesetas Fixo MIBOR trim.+ 
08.11.94 22.867.275 CAP 10,5 
08.11.94 38.000.000 CAP 10,5 
04.04.95 43.484.061 BCL 0,35 
18.12.95 62.470.331 BCH 0,25 
22.12.95 59.194.803 BS 0,25 
23.01.97 23.772.859 BSim. 0,0975 
24.01.97 22.691.962 CM 0,10 
29.07.97 169.117.908 BSim. 0,050 
15.09.97 31.320.000 BBV 0,14 
15.09.97 9.540.865 BBV 0,14 
16.09.97 12.232.692 CAP 0,060



Da análise dos datos indicados no cadro anterior, así como 
dos correspondentes contratos, e en relación coa proposta da 
Alcaldía do 05.05.98 de novacións contractuais faise constar: 

a) Coa finalidade de reducir os gastos financieiros 
deberíanse renegociar á baixa os tipos de xuros aplicados a 
varios dos préstamos indicados no cadro anterior (en especial ós 
dous préstamos asinados coa Caixa. de .Aforros Provincial de 
Pontevedra o día 08.11.94). 

b) Tendo en conta os tipos de xuros aplicados ós préstamos 
asinados durante 1997 deberíase considerar a posibilidade, e os 
custos, de proceder á amortización anticipada (mediante novo 
préstamo) dos préstamos indicados na proposta da Alcaldía do 
05.05.98 sen que o novo préstamo superase o prazo máximo actual 
dos préstamos a amortizar, e sen incluir novos períodos de 
carencia. 

c) En todo caso, para o cómputo dos custos e beneficios do 
indicado no parágrafo anterior deberase ter en conta que en 
varios dos préstamos indicados na proposta da Alcaldía, do 
05.05.98, establécense comisións por amortizacións anticipadas; 
comisións -que malia as diversas interpretacións das 
correspondentes cláusulas contractuais nas que se establecen- 
serían do 0,50% por ano ou fracción do ano que se anticipe 
(cláusulas contractuais reparadas por este Interventor e que, 
como as restantes cláusulas poderán ser obxecto de negociación 
entre as partes, debendose ter' en. conta. que en 'varios dos 
préstamos amortizados anticipadamente o día 20.07.94 estaban 
establecidas cláusulas similares que non foron aplicadas). 

Tendo en conta o indicado e vistos os quebrantos económicos 
que se derivarían para o Concello de Redondela das novacións 
contractuais indicadas na proposta da Alcaldía do 05.05.98, o 
abeiro do establecido: 

* Nos artigos 195, 196 e 197 da LRFL 
* Nas bases de execución 104‘, 105‘, 107' e 108'.2.d) das 

BE/97. 
Débense considerar reparadas as novacións contractuais 

indicadas na proposta citada (non porque o indicado na parte 
dispositiva da mesma sexa contrario a dereito senón polos 
maiores custos e quebrantos económicos que representaría para o 
Concello de Redondela con respecto á novación referida 
exclusivamente ós tipos de xuros aplicables, sen variar prazos, 
introducir novas carencias e comisións). 

En todo caso é preciso poñer en relación o indicado co 
destino do credito liberado polas novacións citadas na proposta 
-segundo a parte expositiva da mesma-. 

Na parte expositiva citada indícase que o crédito que poida ser liberado sería utilizado para a imputación de parte dos 
gastos pendentes de ser recoñecidos extraxudicialmente por este
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Concello. 

Con respecto 6 indicado faíse constar: 

1) Ata esta data o importe dos créditos pendentes de ser 
recoñecidos xudicial ou extraxudicialmente (ó abeiro do 
establecido no artigo 60.2 do RDO, en relación co disposto no 
artigo do TRRL) é, nesta data e sen prexuizo dos posibles 
incrementos, de 336.557.860 pesetas. 

2) Con respecto á situación actual dos sete préstamos 
asinados co BCL -indicados na proposta da Alcaldía do 05.05.98 
e, de ser efectuadas as novacións indicadas na mesma- o Concello 
disporía, teoricamente, durante o ano 1998 de 96.188.910 
pesetas, e 91.892.447 pesetas durante 1999. 

3) As disposicións crediticias (“aforro”) indicada no punto 
anterior deberanse poñer en relación co incremento real do gasto 
durante a vida dos préstamos obxecto de novación, incremento que' 
superará ó teórico “aforro” orzamentario conseguido. 

4) O “aforro” indicado é teórico sobre previsións 
orzamentarias de xeito que permitiría destinar crédito pola 
mesma contia (realmente, pola que resulte segundo a data de 
formalización, no seu caso, das novacións) para o recoñecemento 
extraxudicial de gastos ilegalmente realizados en exercicios 
anteriores, pero sen afectar a recadacción efectiva das 
correspondentes contías. 

5) O “aforro” indicado nos apartados anteriores non sería 
suficiente para permitir a contabilización dos créditos 
pendentes de ser recoñecidos (xudicial ou extraxudicialente) 
nesta data. 

Tendo en conta a situación económica do Concello, -véxase, 
entre outros, o indicado ó respecto no informe deste Interventor 
do 18.04.97, referencia T 10/97 OX 97- e dado que, realmente, os 
gastos ordinarios do Concello en diversos exercicios son 
superiores ós ingresos correntes teóricos e reais de aqueles, 
proceder ás novacións indicadas na proposta da Alcaldía do 
05.05.98 sen que o Concello dispoña de inmediato do 
economicamente imprescindible e cxmpleto plan de saneamento 
económico-fianceiro podería ocasionar o agravamento da situación 
económica e financeira do Concello. 

En todo caso financiar, parcialmente, o recoñecemento 
axtraxudicial de 'parte dos gastos ilegalmente realizados e 
pendentes de contabilización e pago mediante as novacións 
indicadas na proposta da Alcaldía do 05.05.98 conlevará elevados 
custos para o Concello de Redondela, debéndose considerar a 
posiblilidade de financiación de aqueles mediante outras fontes 
(p.ex. as procedentes das sancións económicas derivadas dos 
expedientes de infraccións urbanísticas que, posiblemente, 
poderían ser superiores ó importe total dos créditos pendentes



de recoñecer nesta data; reducción das facturas por subministro 
de enerxía eléctrica -en especial por alumeado público-, 
reducción dos gastos por transporte de lixo efectivizando o 
acordo plenario referido ó transporte á planta de Guixar en 
Vigo, supresión das horas extraordinarias,reducción dos elevados 
custes te1efónicos,supresión dos gastos que non corresponden ó 
Concello de Redondela, supresión ou reducción das 
subvencións,aplicación dos xuros de demora; coa planificación, 
reducción, control e segumento de todolos gastos, adecuacións 
das tarifas de diversas ordenanzas ós custos dos servicios etc 
-véxase o indicado nas páxinas 37 a 54 do informe citado no 
parágrafo anterior- así mesmo, con respecto ós créditos 
pendentes de recoñecemento (xudicial ou extraxudicial) 
correspondentes ós diversos gastos ilegalmente realizados, e sen 
prexuízo de informe detallado, dada a extrema gravidade e 
repercusións económico-orzamentarias e legais derivadas da 
realización de gastos non contabilizados reitêrase a urxente e 
imperiosa necesidade de rematar de imediato coa realización de 
calquera tipo de gasto non adecuado totalmente 6 procedemento e 
fases da súa xestión (segundo a diversa normativa sintetizada, 
parcialente, nas bases de execución do orzamento xeral), 
procedemento e práctica convertida en habitual neste Concello 
que conleva (ou pode dar lugar) a consecuencias moi negativas 
para o mesmo entre outros nos aspectos: 
*xurídico: 

Co incumprimento da legalidade aplicable na realización do 
gasto público e a posible e moi probable existencia e esixencia 
de responsabilidades de diversos tipos (económica, 
administrativa, civil, penal). 
* Económico-orzamentario: 

Deivado dos importantes quebrantos económicos á facenda 
municipal, distorsionar gravisimamente o resultado orzamentario 
real, afectar negativamente ós plans de disposicións de fondos 
da tesourería actualmente inexistente e incidir moi 
negativamente nas previsións orzamentarias. 
* Caercial: 

Ó poñer de manifesto a falta de planificación, rigor 
(orzamentario e comercial) e seriedade da Administración 
municipal coa conseguinte perda de credibilidade no tráfico 
comercial que esta repercutindo no incremento dos prezos de 
adquisición de subministros, realización de obras e/ou servizos 
para o Concello. 

Así mesmo deberanse ter en conta os quebrantos económicos 
causados a diversas proveedores/as. 
TRAMITACIÓN . - 

A tramitación do expediente referido á proposta da
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Alcaldía, do 05.05.98, sobre á ovaciõn contractual de sete 
préstamos asinados por este Concello co BCL, deberá ser a 
seguinte: 

a) Dictame da comisión informativa de facenda persoal e 
patrimonio (artigo 123.1 do ROF). 

b) Acordo plenario referido á proposta da novación 
contractual indicada, acordo que requerirá o voto favorable da 
maioria absoluta do número legal de membros da Corporación ó 
incluir a proposta única a novación contractual de diversos 
préstamos que superan o 5% dos recursos liquidados polo Concello 
por operacións correntes deducibles da liquidación do orzamento 
do ano 1996 así como do avance da liquidación do ano 1997 
(segundo o establecido no artigo 54 da LRFL en relación co 
disposto no artigo 47.3.g) da LRBRL). 

Tendo en conta o quorum indicado, no expediente deberá 
constar o preceptivo informe do Secretario Xeral do Concello — 

artigo 173.1.b) do ROF-. › 

c) De ser aprobada a proposta de novación, posteriormente 
deberánse asinar os correspondentes documentos de novacións 
contractuais para todos os préstamos afectados que non superan 
o 5% indicado no apartado anterior. 

d) Para os préstamos que superan o 5% indicado no apartado 
b), con anterioridade á formalización das novacións contractuais 
deberase solicitar a preceptiva autorización (artigo 54 da LRFL, 
en relación co establecido no artigo 49.1 do EAG) da Dirección 
Xeral de Política Financieira e Tesouro da Xunta de Galicia. 

Os préstamos que precisan da autorización indicada no 
parágrafo anterior para proceder á sua novacíón -de ser acordada 
polo Concello Pleno condicionada á notificación de aquela- son 
os seguintes: 
Data de formalización Importe en pesetas 
15.03.91 50.000.000 
20.07.94 323.428.347 
20.07.94 366.563.099 
2o,o7_94 60.729.692 
20.07.94 55.000.000 

CONCLUSIÓNS . - 

Sen prexuizo do indicado polo miudo neste informe(así como 
nos restantes indicados no mesmo) como conclusions do mesmo 
faise constar que: 
Primeira.- 

A reserva do que (razoada e legalmente fundado) se indique 
no preceptivo informe do Secretario Xeral do Concello,non se



aprecian inconvintes legais para que. previo ‹› cumprimento 
íntegro da tramitación indicada neste informe, o Concello Pleno 
poida aprobar, se o estima preciso, a proposta da Alcaldia do 
05.05.98 referida á novación dos sete prestamos indicados na 
citada proposta. 
Segunda.- 

Malia o indicado na conclusión anterior, tendo en conta os 
contiosos quebrantos económicos que se causarían 6 Concello de 
Redondela de ser aprobada a proposta indicada, debido -entre 
outros aspectos- ó incremento dos custos financieiros do 
Concello derivados: 

*Da aplicación dunha comisión contractualmente 
improcedente. 

*Da aplicación de tipos de xuros fixos, variables e -no 
solo e no teito- superiores ós medios de contratos de préstamo 
posteriormente asinados por este Concello así como ós existentes 
na actualidade no mercado. 

*Do incremento dos prazos contractuais. 

*Da inclusión de novos períodos de carencia. 

Os elevados quebrantos indicados resultan da comaraciõn en 
pesetas actuais dos custos financeiros totais estimados 
(314.486.521) resultantes para o Concello da aplicación das 
novacións indicadas na proposta, en relación cos aforros 
estimados derivados das posibles -e economicamente 
imprescindibles- novacións contractuais referidas exclusivamente 
ós tipos de xuros aplicados (entre outros) ós sete préstamos 
afectados polas novacións indicadas na proposta da Alcaldía do 
05.05.98 (219.779.989 pesetas), o que representaría un maior 
custo previsto -con referencia a 01.01.98- de 94.706.523 
pesetas. 

Tendo en conta a elevada contïa dos quebrantos económicos 
que se causarían ó Concello de Redondela coas novacións 
contractuais indicadas na proposta da Alcaldía do 05.05.98, 
quebrantos que agravarían a situación económica do Concello, ó 
abeiro do disposto: 

* Nos artigos 195, 196 e 197 da LRFL. 
* Nas bases de execución 104', 105', 107‘ e 108‘. 2.d) das 
BE/97 . 

Débense considerar reparadas as novacións contractuais 
indicadas na proposta citada debido os maiores e innecesarios 
custos e ós imortantes quebrantos económicos que representarían 
para o Concello de Redondela con respecto ás (económica, 
orzamentaria e financieiramente) necesarias novacións 
contractuais referidas exclusivamente á reducción dos tipos de



(seto da Corporacnòn) (Smatura do Presndeme) FOM) N o 

/ç 

Serie A N.° 0362604 
xuros aplicables, sen ampliar prazos, introducir novas carencias 
e comisións, que só beneficiarían á entidade prestamista. 

Tendo en conta os reparos formulados, ós mesmos deberanse 
resolver expresamente polo Concello Pleno ó abeiro do 
establecido no artigo 198.2.b) da LRFL así como na base de 
execución 109'.2.b) das BE/97. 

Teceira.- 

Coa finalidade de poder diminuir gastos, e reducir a carga 
financieria, o Concello debería solicitar, de inmediato, a 
reducción dos elevados xuros aplicados, (10,50%) ós dous 
contratos asinados coa Caixa de Aforros Provincial de Pontevedra 
o día 08.11.94. 
Cuarta.- 

Reitéranse os reparos á totalidade dos créditos pendentes, 
no seu caso, de recoñecemento xudicial ou extraxudicial a' 
corresponder a gastos ilegalmente realizados (carentes de 
crédito orzamentario adecuado, dispoñible e en contia 
suficiente; incumprindo o procedemento legalmente establecido 
para a realización do gasto público, carentes da fiscalización 
preceptiva previa, que causaron quebrantos á facenda municipal, 
etc), sen prexuizo das responsabilidades ás que poidera haber 
lugar. 

Quinta.- 

De ser aprobadas as novaciõns contractuais propostas pola 
Alcaldía o día 05.05.98, deberanse adoptar as necesarias medidas 
orzamentarias e contables que permitan, no seu caso, destinar os 
créditos formalmente liberados (dos capítulos 3 e 9 dos estados 
de gastos dos orzamentos do Concello ata o remate dos novos 
prazos contractuais dos préstamos obxecto da novación) á 
contabilizaciõn de créditos pendentes de ser recoñecidos 
extraxudicialmente. 

En todo caso deberíase ter en conta a posible incidencia 
(sobre o indicado no parágrafo anterior) dos desequilibrios 
orzamentarios tanto teóricos como reais así como da falta de 
cobertura dos ingresos correntes con repecto ós gastos 
correntes, e a incidencia do financiamento previsto no “progama 
de actuación económico-financieiro" do Plan Xeral de Ordenación 
Municipal en trámite (vexanse os reparos formulados por este 
Interventor, ó citado programa, no informe do 28.02.97 
referencia T 4/97 PAP) 

Tendo en conta a grave situación económica do Concello- e 
sen prexuízo do resultado da liquidación do orzamento de 1997- 
este Interventor (reiterando o indicado en diversos informes, 
véxanse as páxinas 83 e 84 do informe do 18.04.97, referencia T 
10/97 OX 97) estima que o Concello Pleno debería considerar a 
posibilidade, necesidade e conveniencia de elaborar, tramitar,



aplicar e poñer en práctica de inmediato un plan de saneamento 
económico e financieiro do Concello de Redondela; plan no que Se 
recollan a curto, medio e longo prazo tódalas medidas_ gue 
permitan poñer fin á grave situación económica e financieira 
deste Concello." 

Así mesmo no expediente obra informe do Sr. Secretario 
Xeral do Concello, de data 15 de Maio de 1998, que transcrito 
dí: 

"Que, segundo consta no informe emitido polo Sr. 
Interventor en data 11 de Maio de 1998, 6 supera-lo 5% dos 
recursos líquidos, de conformidade co disposto .nos artigos 
47.3.g) da L.R.B.R.L., e 54 da L.R.F.L., o acordo plenario 
referido á proposta de novación, require o voto favorable da 
maioría absoluta do número legal de membros da Corporación, e 
que se precisaria así mesmo autorización da Dirección Xeral de 
Política Financeira e Tesouro da Xunta de Galicia, segundo 
establece o Artigo 54 da L.R.F.L..” 

Pola presidencia ábrese o correspondente turno de 
intervencións. 

- Concedida a palabra pola Presidencia 6 Concelleiro SR. 
ALONSO LEMOS, por este maniféstase que en principio móstrase 
favorable á aprobación deste asunto, pero se reserva unha 
segunda intervención. 

- Concedida a palabra pola Presidencia 6 Concelleiro SR. 
PAZOS DOCAMPO, por este sinálase que hai tempo que se está 
perdendo diñeiro neste asunto das operacións de crédito. 

Poloque respecta a este asunto da Orde do Día en concreto 
considera o citado Sr. Concelleiro que as propostas que se fan 
non son as máis favorables para o Concello, sobre todo polas 
débedas irregulares que se fan neste Concello que afectan máis 
ós gastos correntes, e neses gastos está a dirección indicada na 
política de aforro deste Concello, considerando que a débeda 
existentes condiciona a política inversora do Concello, falando 
así mesmo do informe emitido polo Sr. Interventor neste asunto. 

Cotinúa a súa intervención o citado Sr. Concelleiro falando 
así mesmo da necesidade de reducción da factura de enerxía 
eléctrica, e que pola tesourería non se cobra a débeda en 
periodo executivo. Así mesmo na súa intervención o citado Sr. 
Concelleiro menciona como irregularidades as seguintes: 
Subvención á Sociedade Deportiva Chapela; o pago dun curso á 
Sra. Asesora contratada do Sr. Alcalde, que considera ilegal ou 
cando menos irregular, un millón de pesetas á sociedade 
deportiva Choco, así como a utilizacióndos vales dun talonario 
do Concelleiro Sr. Alonso Lemos. Considera o Concelleiro 
Sr.Pazos Docampo que se utilizan os cartos deste Concello para 
facer favores políticos. 

Continuando na súa intervención estima que a operación non 
é rendible a pesar de que baixaron os xuros que aínda os 
considera altos, e que con dous anos de carecencia se vai a
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seguir pagando xuros altos sobre todo tendo en conta a política 
de baixa dos xuros na Comunidade Económica Europea. 

Remata a súa intervención o citado Sr. Concelleiro 
indicando que o BNG é partidario de facer aforros en gastos 
correntes, e que si a pesar diso hai que ir a unha operación de 
crédito, se faga a mesma nun futuro con xuros dende logo máis 
baixos. 

- Concedida a palabra pola Presidencia ó Concelleiro SR. 
GONZALEZ IGLESIAS, por este sinálase que xa se veñen plantexando 
operacións deste tipo dende o ano 1996, e que esa tardanza a 
atribúe á incompetencia do equipo de goberno, cun custe 
aproximado para o Concello de máis de vinte millóns de pesetas. 

Continúa a súa intervención o citado Sr. Concelleiro 
indicando que non coincide coa postura do BNG, téndose falado 
doutros asuntos como é a política de aforro enerxético, nin se 
actualizan as taxas vía IPC e por contra se fan operacións de 
tesourería por máis de 400 millóns de pesetas. 

Así mesmo no tema do lixo manifesta o citado Sr. 
Concelleiro se adoptou unha fórmula que encareceu os gastos ó 
Concello; non se fai nin control polo que respecta ás 
infraccións urbanísticas indicando neste aspecto que en dous 
anos se cometeron máis que na lexislatura anterior, habendo 
deixadede na recadación dos tributos, así como unha tendencia a 
unha política privatizadora, e fala do caso do tanatorio. 

Remata a súa intervención dicindo que o equipo de goberno 
non o fixo ben, pero que polo que respecta á política económica 
deste Concello, pero que dentro dun ano o PSDEG-PSOE vai a 
correxi-la mesma, nembargantes vai a apoia-la proposta 
presentada neste asunto. 

- Concedida a palabra pola Presidencia ó Concelleiro SR. 
SOTO VIRULEGIO, polo mesmo diríxese ó Concelleiro SR. PAZOS 
DOCAMPO, indicándolle que xa lle ten falado de consensuar este 
tema, pero que non quixo, e que polo tanto non está agora 
lexitimado coa súa postura. 

Continúa a súa intervención sinalando con respecto ó 
plantexado polo concelleiro do PSDEG-PSOE que vai ser difícil 
endereza-la política económica do Concello, pero que a culpa é 
parte deles. 

Continúa a súa intervención o citado Sr. Concelleiro 
indicando que se hai tendencia á baixa dos xuros, non existe 
problema algún, xa que volverían a renegociarse as operacións de 
crédito, e que o que se intenta resolver coas ventaxas desta 
nova acción son débedas de proveedores que levan sen cobrar 
algúns dende o ano 1989. 

Remata a súa intervención indicando que con respecto á 
recollida do lixo haberá unha posible reunión con Medio Ambente.



- Concedida a palabra pola Presidencia ó Concelleiro SR. 
ALONSO LEMOS, por este sinálase que non quere poñerse á altura 
do histerismo político do Concelleiro Sr.Pazos Qocampoy e que 
está nervioso porque nas próximas eleccións non vai ir de capeza 
de lista. Continúa indicando que non hai infraccións 
urbanísticas e que o que hai son zancadillas como as que puxo o 
sr. González Iglesias e o seu séquito. 

Remata a súa intervención _o citado Sr. Concelleiro 
indicando que quere traballar humildemente na política e que 
quere colaborar con todo o mundo. 

Concedida a palabra pola Presidencia ó Concelleiro SR. 
PAZOS DOCAMPO, polo mesmo sinálase que é triste o_do Concelleiro 
Sr. Alonso Lemos, xa que na súa intervención tratou de

z descalificar tanto a el coma o voceiro do PSDEG-PSOE. 
- Continúa a súa intervención o citado Sr. Concelleiro 

dirixíndose ó voceiro do PP e indicándolle que con respecto á 
situación do mesmo de que non estaba lexitimado para face-la 
intervención que fixo, manifesta que o mesmo está lexitimado 
polas urnas, e que polo mesmo ten dereito a criticar a actuación 
do equipo de goberno neste asunto, porque non lle parece 
correcta, afirmando que o BNG non interviu nas reunións co PP 
porque o PP non cumpre os acordos que se chegan nas mesmas. 
indicando por outro lado que o BNG sempre asiste ás reunións, 
estudia os expedientes e deixa sempre nos mesmos a súa opinión, 
falando doutro xeito da incapacidade do equipo de goberno, o que 
é unha cuestión de dominio público. 

Así mesmo polo citado Sr. Concelleiro se sinala que cree 
que si se pode aforrar en gastos correntes, así como no tema de 
SOGAMA, pero esas son cuestións de capacidade de xestión, que 
duda que as teña o equipo de goberno. 

Indica por outro lado o Concelleiro SR. PAZOS DOCAMPO que 
no ano de suspensión de licencias foi cando máis se construiu en 
Redondela, pero aparte da ilegalidade pérdense cartos no 
Concello porque non se ingresa os correspondentes multas por 
infraccións urbanísticas, así como por licencias de obra, e 
remata a súa intervención indicando que o mesmo por outro lado 
crea un mal hábito difícil de enderezar, manifestando que vai a 
votar en contra deste asunto sobre todo tendo en conta o dos 
anos de carencia previstos nesta operación. 

- Concedida a palabra pola Presidencia ó Concelleiro SR. 
GONZALEZ IGLESIAS, por este maniféstase que no asunto do lixo 
hai gánsteres políticos falando de Guixar, Vilavoa, etc.. 

Continúa a súa intervención o citado Sr. Concelleiro 
indicando que o Sr. Alonso Lemos é un mentiroso patolóxico, como 
cando dixo que foi de vacacións con cartos do Concello, que logo 
tivo que recoñecer que non era certo. 

Así mesmo manifesta o citado Sr. Concelleiro que o 
Concelleiro Sr. Alonso Lemos, regala edificación ea potencia
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infraccións urbanísticas, falando dun bar aberto ó que se tiña 
ordenado o seu peche, e Vde. cando se falaba de iso marchouse da 
sesión correspondente. 

Na súa intervención o Concelleiro Sr. González Iglesias 
manifesta que'este Concelleiro do PSdeG-PSOE fixo as súas contas 
e a declaración da renda públicas, emprazando ó Sr. Alonso Lemos 
non senso de ser capaz de adopta-la mesma actitude, indicando 
doutro xeito que o asunto do edificio de Chapela que se 
paralizou dous anos despois continúa paralizado por ilegal, e 
iso foi debido a unha persoaxe que se senta xunto a Vde., 
pretendéndose no PXOU darlle paso a unha alegación. 

Remata a súa intervención dicindoque votará a favor deste 
asunto, manifestando que neste tema coma noutros están dispostos 
a votarlles unha mán ó equipo de goberno. 

- Concedida a palabra pola Presidencia ó Concelleiro SR. 
SOTO VIRULEGIO, por este sinálase que se eliminará do dictame da 
Comisión Informativa transcrito, o apartado sétimo, referente a_ 
aplicar unha comisión do 0'10% sobre a débeda viva, dos sete 
préstamos afectados, no momento de formalización das novacións 
contractuais. 

Non habendo unanimidade de criterios, pola Presidencia 
sométese a votación o Dictame da Comisión Informativa de 
Facenda, Patrimonio e Persoal de data 18 de Maio de 1998, coa 
supresión do apartado sétimo do mesmo, así como resolvendo os 
reparos formulados polo Sr. Interventor Xeral do Concello no seu 
informe Rfa.- T 11/98, NP, de data 11 de Maio de 1997. 

Efectuada esta, acadou o seguinte resultado: Votan en 
contra, os/as Sres./as Concelleiros do B.N.G. (3); votan a 
favor, os/as Sres./as Concelleiros do PP (9), os/as Sres. 
Concelleiros/as do PSDEG-PSOE (6), e os Sres. Concelleiros do 
Grupo Mixto (2). Na súa consecuencia o Concello Pleno, por 
maioría absoluta de votos, aprobou, resolvendo os reparos 
formulados polo Sr. Interventor, o dictame da Comisión 
Informativa de Facenda, Patrimonio e Persoal transcrito, 
suprimindo o apartado sétimo do mesmo.- 

Pola presidencia dase conta de Moción do Grupo 
Municipal do B.N.G., de data 5 de Maio de 1998, que transcrita 
dí: 

“No mapa definitivo da Rede de Centros que a Xunta de 
Galiza fixo público hai unhas semanas aparece un instituto de 
Secundaria, catalogado como de creación programada, para os/as 
alumnos/as que cursaron o ciclo de Primaria no Colexio de 
Redondela. 

No orzamento da Xunta para este ano 98 non aparece 
consignación algunha para a construcción deste centro co cal se 
vai retrasando a súa posta en funcionamento. Debido á



preocupación que esteretraso está ocasionando en_ toda_ a 
comundiade escolar, o grupo municipal do Bloque Nacionalsita 
Galego somete á consideracion doPleno a adopción dos seguintes 
acordos: 

1°).- Esixir da Xunta de Galiza o _cumprimento do_ seu 
compromiso de que este instituto estará funcionando no ln1C10 do 
curso 1999/2000. 

2°).- O Pleno do Concello fará as xestións precisas par que 
isto se faga realidade nas datas anteriormente expostas. 

Pola Presidencia ábrese o correspondente turno de 
intervencións. 

- Concedida a palabra pola Presidencia á Concelleira SRA. 
PÉREZ ORGE, por esta faise alusión a un centro de ensino 
prometido pola Xunta e que non aparece no financiamento do seu 
orzamento para 1998, alundindo tamén á actitude da xente polo 
descoñecemento do centro en que se impartirán as ensinanzas no 
vindeiro curso escolar, e remata a súa intervención dando 
lectura as súas propostas de acordo antes citadas. 

- Concedida a palabra pola Presidencia ó Concelleiro SR. 
REI BARREIRO, por este maniféstase que apoiará a Moción do BNG. 

- Concedida a palabra pola Presidencia ó Concelleiro SR. 
SOTO VIRULEGIO, por este sinálase que o BNG é oportunista 
estas mocións, xa que non é certo que a Comunidade de Ensino 
estea informada de onde van a impartirse os estudios o ano que 
ven, xa que sí se dixo. 

Remata a súa intervención o citado Sr. Concelleiro 
manifestando que se está tramitando este asunto, e que se está 
pendente de que autorice Costas para que a Consellería de 
Educación da Xunta de Galicia, empece a construcción do citado 
centro, pensando que será cousa aproximada dun mes. 

I 
- Concedida a palabra pola presidencia á Concelleira SRA. 

PEREZ ORGE, por esta Inaniféstase que considera que hai un 
servilismo do equipo de goberno coa Xunta de Galicia, xa que 
polo voceiro do BNG na prensa, en relación coa citada moción, 
indicouse que hai cartos para facer inversións e melloras, pero 
que non o cree porque esas promesas se teñen feito con 
anterioridade e foron incumpridas as mesmas, e remata a súa 
intervención manifestando que non quere promesas de proxectos 
senón realidades e inversións, e que non poide creer como lle 
pide o voceiro do PP, porque hai moitas promesas incumpridas 
polo seu partido, tanto na Xunta coma no equipo de goberno. 

- Concedida a palabra pola Presidencia ó Concelleiro SR. 
SOTO VIRULEGIO, por este maniféstase que neste Concello constan 
en relación con este asunto compromisos por escrito, e que non 
é certo o do servilismo manifestado polo BNG respecto do equipo 
de goberno, senón que están aquí xestionando os asuntos de 
Redondela e este en concreto, e que por iso non se vai a apoia-
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la Moción, rematando a súa in ervenciõn manifestando que o 
equipo de goberno non está aquí para resolve-las dúbidas que 
teña plantexadas o BNG. 

z 
- Concedida a palabra pola Presidencia á Concelleira SRA. 

PEREZ ORGE, por esta sinálase que o BNG segue tendo dúbidas, xa 
que se plantexou a dúbida da Comunidade Educativa do que ía a 
pasar no próximo curso, e despois de transcurrido un mes non se 
ten constancia aínda de nada, e por iso existen as dúbidas, 
rematando a súa intervención indicando de que nantén a súa 
Moción, de que se cumpra a construcción. neste Concello do 
edificio para ensinanza secundaria. 

Non habendo unanimidade de criterios, pola Presidencia 
sométese a votación este asunto. 

Efectuada esta, acadou o seguinte resultado: Votan en 
contra da presente Moción, os/as Sres./as Concelleiros do PP 
(9), e os Sres./as Concelleiros do Grupo Mixto (2). Votan a 
favor da Moción do BNG, os/as Sres. /as Concelleiros/as do‘ 
PSDEG-PSOE (6), e os/as Sres./as Concelleiros do BNG (3). Na súa 
consecuencia, resultou desestimada a citada Moción do BNG.- 

Pola presidencia dase conta de Moción do Grupo Municipal do 
BNG de data 14 de Maiode 1998, que transcrita dí: 

“No Concello de Redondela hai unhas dependencias nas que se 
recollen os cáns. Están situadas na Marisma, pegadas ó lugar no 
que se coloca o gando nas feiras, que se celebran tódolos días 
6 e 21 de cada mes na nosa Vila. 

A feira de Redondela ten unha grande tradición que debemos 
prolongar, así como unha importancia económica que é necesario 
manter. 

No B.N.G. consideramos que, o lugar onde están os cáns é 
totalmente inadecuado, e mesmo pode ser perigoso, dende o punto 
de vista sanitario, para os animais que son levados á feira, ó 
lle poderen ser transmitidas enfermidades. 

Ante esta situación, o Grupo Municipal do B.N.G. de 
Redondela propón o Pleno do Concello, a seguinte MOCIÓN: 

1.- Buscar un lugar máis adecuado para que se sitúe nel a 
canceira de Redondela. 

2.- Trasladar alí os cáns que están actualmente na 
Marisma.” 

Pola presidencia ábrese o correspondente turno de 
intervencións.

z - Concedida a palabra pola Presidencia o Concelleiro SR.



GRANDE GRANDE, polo mesmo deféndese a súa Moción relativa á 
ubicación da canceira, polo perigo de enfermidade para os 
animais que concurren ás feiras, que podería transcender a un 
perigo para a saúde humana, así como tamén fala do deterioro que 
a mesma produce na feira, e remata a súa intervencion dando 
lectura os dous puntos de acordo contidos na citada Mocion do 
BNG. 

- Neste intre auséntase do Salón de Sesións o Concelleiro 
do PSDEG-PSOE, D. MANUEL IGLESIAS CARRERA. 

- Concedida a palabra pola Presidencia ó Concelleiro SR. 
GONZALEZ IGLESIAS, por este maniféstase que votará a favor da 
Moción. 

- Concedida a palabra pola Presidencia ó Concelleiro SR. 
PUCH CASAL, por este maniféstase que na Moción fálase que hai 
que buscar outro sitio para a ubicación da canceira, pero na 
mesma non se ofrece outra ubicación como alternativa para a 
instalación da mesma. 

- Concedida a palabra pola Presidencia ó Concelleiro SR. 
SOTO VIRULEGIO, por este sinálase que o BNG neste asunto non 
cuantificou o custe da operación cercana ós catro millóns de 
pesetas, aínda que na súa política fala de aforro de gastos 
correntes, e tampouco ve solución trasladar este problema da 
canceira dun lado a outro, rematando a súa intervención dicindo 
que polo equipo de goberno pénsase solucionar este problema 
contratando cunha empresa privada. 

- Concedida a palabra pola Presidencia ó Concelleiro SR. 
PAZOS DOCAMPO, por este sinálase que o problema da canceira non 
é un. problema estético, que indudablemente o é, senón. que 
fundamental son problemas de posibles enfermidades humáns ou 
problemas sanitarios ou veterinarios. 

- Concedida a palabra pola Presidencia, polo Concelleiro 
SR. PUCH CASAL maniféstase que está de acordo en traslada-la 
canceira, pero que haberá que buscar un lugar axeitado. 

— Concedida a palabra pola Presidencia, polo Concelleiro 
SR. SOTO VIRULEGIO, por este proponse que quede este asunto 
sobre a mesa, pendente dun consenso entre os distintos grupos 
políticos desta Corporación sobre a ubicación da canceira, e que 
logo se chegue a unha solución, ben pola xestión directa deste 
Concello ou a través dunha empresa privada. 

- Concedida a palabra pola Presidencia, polo Concelleiro 
SR. PAZOS DOCAMPO, sinálase que non está porque este asunto 
quede pendente sobre a mesa, xa que parece que o PP non comparte 
a filosofía deste tema, e remata a súa intervención dicindo que 
o BNG está aberto a colaborar, pero indudablemente quen o ten 
que xestionar é o equipo de goberno. 

Non habendo unanimidade de criterios, sométese a votación 
este asunto pola Presidencia.



(Selo da Corporación) (Sinatura do Presidente) FOÍIO N.°
Ñ 
\é 

serie A N.° 0362i608 
Efectuada esta, acadou seguinte resultado: Votan en 

contra da Moción de referencia s/as Sres./as Concelleiros/as do 
PP (9), e os/as Sres./as Concelleiros do Grupo Mixto (2); votan 
a favor os/as Sres./as Concelleiros do PSDEG-PSOE (5), e os/as 
Sres./as Concelleiros /as do B.N.G. (3). Na súa consecuencia 
quedou desestimada a citada Moción do BNG transcrita.- 

Neste intre auséntase do Salón de Sesións, o Concelleiro 
D.MANUEL ALONSO LEMOS.- 

A5HNIQS_EQRA_Dh_QRDE_DQ_DIA.- 

Coa debida autorización da Presidencia polo Concelleiro do 
PSDEG-PSOE, D. JOSE BLANCO PUGA, plantéxase a esta Corporación 
que con motivo da elección de D. DOMINGO DOCAMPO AMOEDO como 
Rector da Universidade de Vigo, que por este Concello se adopte 
acordo de felicitalo como redondelán distinguido e Concelleiro 
que foi desta Corporación por tal apreciado nomeamento. 

Pola Presidencia se considera este asunto urxente,. 
interesando da Corporación a declaración correspondente. Por 
unanimidade dos/as Sres./as Concelleiros/as asistentes, 
declárase esta cuestión como urxente. 

Por unanimidade dos/as Sres. Concelleiros/as do Concello 
de Redondela, acórdase expresala súa felicitación. ó SR. 
DOCAMPO AMOEDO pola súa elección como Rector da Universidade de 
Vigo.- 

Pola Presidencia dase conta así mesmo, que fora da Orde do 
Día tense presentado tres Mocións, unha do BNG e dúas polo 
Concelleiro Sr. Puch Casal, propoñendo que a preceptiva 
declaración de urxencia para o debate e votación das mesmas 
fágase conxuntamente para as tres Mocións se non hai inconvinte 
para elo. 

Concedida a palabra pola Presidencia ó Concelleiro SR. 
GONZALEZ IGLESIAS, por este maniféstase que si ben o PSdeG-PSOE 
fixou sempre coma criterio acepta-la urxencia en calquera Moción 
que calquera grupo político presentase ó Pleno, non sempre 
mantívose o criterio antes citado polo PP, polo que lle extrana 
a proposta efectuada agora pola Presidencia. Nembargantes e 
mantendo o criterio antes citado, o PSDEG-PSOE votará afavor da 
urxencia en conxunto para as tres Mocións anunciadas fora da 
Orde do Día. 

Por unanimidade dos/as Sres./as Concelleiros/as asistentes 
á sesión, declárase a urxencia das Mocións presentadas fora da 
Orde do Día polo BNG e polo Concelleiro SR. PUCH CASAL. 
seguidamente pola Presidencia ordêase que se proceda ó debate e 
votación das referidas Mocións.-



Pola Presidencia dase conta de Moción do BNG de data 27 de 
Maio de 1998, que transcrita dí: 

“Dun tempo a estes días vênse observando areiterada, e a 
cada máis acusada deposición de escombros, terra, cascallo, 
lixo, etc., nas beiras e gándaras do río Pexegueiro dispois do 
seu paso pola Pantalla, onde se sitúa un pequeno pero importante 
bosque de ribeira e zona húmida. 

Son aproximadamente 2000-2500 M2. de aterramento, feitos 
suspostamente de forma ilegal e clandestina, infrinxindo a 
normativa ambiental de protección das marxes fluviais. Por iso 
dende ‹3 BLOQUE NACIONISTA GALEGO denunciamos este atentado 
ecolóxico, e consideramos necesario que ‹› Concello tome as 
medidas pertinentes para controlar esta situación, e na medida 
do posible, a recuperación destas zonas, coa conseguinte 
aplicación da lexislación vixente para os infractores da mesma. 

Coidamos que a Marisma de Santa Mariña xa foi castigada 
dabondo, e case destruída, como para ter que sofrer outro grave 
impacto ambiental no seu entorno. 

Estes medios constitúen unha zona húmida de grande valor 
ecolóxico, paisaxístico e mesmo cultural, xa que están formadas 
por moitas especies animais. Asemade desenvolven unha importante 
función no control e regulamento hidrolõxico das augas fluviais, 
amortiguando as subas de caudal no inverno, e actuando como 
reserva hídrica no verán, á vez que fan de “depuradoras naturais" 
das augas que poidan baixar con certo grao de contaminación, 
debido ás súas características edafolóxicas. Tamén son zonas de 
potencial valor agrícola, ó ser cunca sedimentaria dos materiais 
que arrastra o río, con gran contido en nutrientes. 

Por todo isto, o Grupo Municipal do BLOQUE NACIONALISTA 
GALEGO solicita que o Pleno do Concello acorde: 

A inmediata paralización. dos aterramentos e a urxente 
recuperación do espacio degradado co fín de conservar unha das 
poucas zonas húmidas que quedan no noso Concello." 

Pola presidencia ábrese o correspondente turno de 
intervencións. 

- Concedida a palabra pola Presidencia, polo Concelleiro 
SR. PAZOS DOCAMPO, faise unha exposición do contido da súa 
Moción. 

- Concedida a palabra pola Presidencia ó Concelleiro SR. 
REI BARREIRO, por este maniféstase a favor da Moción do BNG. 

- Concedida a palabra pola Presidencia, polo Concelleiro 
SR. SOTO VIRULEGIO maniféstase que ó ter coñecemento do contido 
da presente Moción, pedíuselle ós servicios técnicos para que 
informaran deste asunto, e remata a súa intervención 
manifestando que vai a apoiar esa Moción do BNG.



(Selo da Covporacsòn) «Sinatura do Presidente) FOM) N o 

J 1 

serie A M903526619 
- Concedida a palabra pola Presidencia, polo Concelleiro 

SR. GONZALEZ IGLESIAS maniféstase que conste en acta que cando 
se plantexa neste Pleno un asunto referente ó urbanismo, o Sr. 
Concelleiro delegado de Urbanismo, auséntase do Salón de 
Sesións, e afirma que esta é a segunda vez que fai o mesmo. 

O Concello Pleno, por unanimidade, presta a súa aprobación 
á Moción do BNG transcrita.- 

Neste intre ausêntase do Salón de Sesións o Concelleiro do 
PSDEG-PSOE, D. LUIS A. ORGE MIGUEZ.- 

Pola Presidencia dase conta de Moción. presentada polo 
Concelleiro do Grupo Mixto D. FRANCISCO PUCH CASAL, con data 20 
de Maio de 1998, que transcrita dí: 

“Despois dunha continuada inactividade dos silos de' 
Cementos da Empresa Cosmos na Estación de Chapela e ca seu 
negativo impacto ambiental, debido a súa ubicación nunha zona 
altamente poblada e nas proximidades na Avda. De Vigo, onde a 
súa desaparición xa aparece no Plan Xeral Urbano en trámite, e 
ante a política da empresa constatada en conversas con 
representantes da mesma de traslada-las instalacións a Porriño, 
onde ademáis de ter instalado un depósito prevé instala-lo 
segundo, dado o escaso espacio público na zona. 

Por todo isto propoño ó Pleno da Corporación, a adopción do 
seguinte acordo: 

Dirixirse á empresa e face-las xestións necesarias para 
axiliza-lo traslado de ditos depósitos a Porriño, e ante a 
Xerencia Urbanística de RENFE para recupera-los terreos para 
espacios públicos.” 

Pola presidencia ábrese o correspondente turno de 
intervencións. 

- Concedida a palabra pola Presidencia, polo Concelleiro 
SR. PUCH CASAL, faise unha exposición do contido da Moción 
antes transcrita. 

Por unanimidade de tódolos/as Concelleiros/as asistentes á 
presente sesión, se presta a súa aprobación ó contido da 
presente Moción.- 

Pola Presidencia dase conta da Moción presentada con data 
20 de Maio pasado polo Concelleiro do Grupo Mixto, D. FRANCISCO



PUCH CASAL, que transcrita dí: 
“Dada a ubicación do Paso a Nivel na Baixada á Praia de 

Cabanas moi próxima a unha curva sen visibilidade e dado o 
grande número de persoas que cruzan a vía no verán, considera un 
alto risco para os usuarios a utilización deste vial, sufrindo 
o mesmo risco os propietarios de vivendas e terreos colindantes. 

Por todo isto propoño ó Pleno da Corporación, a adopción do 
seguinte acordo: 

Xestionar ante RENFE e ante a Consellería de Política 
Territorial a construcción chni paso elevado ou subterráneo 
segundo proceda." 

Pola Presidencia ábrese o correspondente turno de 
intervencións. 

- Concedida a palabra pola Presidencia, polo Concelleiro 
SR. PUCH CASAL faise unha exposición do contido das dúas Mocións 
antes citadas. 

- Concedida a palabra pola Presidencia, polo Concelleiro 
SR. GONZALEZ IGLESIAS maniféstase que polo que respecta ó paso 
subterraneo ou elevado considera que polo equipo de goberno 
débese xestionar ante RENFE a través de Medio Ambente, para 
acada-lo que se propón na presente Moción do Concelleiro do 
Grupo Mixto Sr. Puch Casal. 

Por unanimidade de tódolos/as Concelleiros/as asistentes á 
presente sesión, se presta a súa aprobación ó contido da 
presente Moción.- 

E, non sendo outro o obxecto desta sesión, pola 
Presidencia levántase a mesma, sendo as vinteduas horas e quince 
minutos da data fixada no encabezamento, en proba de todo o que, 
se extende a presente Acta, que se inscribiu no Libro dende o 
folio 93 do Papel Timbrado da Comunidade Autónoma de Galicia, 
Serie A n° 0362594, ata a volta do folio 108 , Serie A n° 
0362609, de todo o que, como Secretario, DOU FE.- 

O ALCALDE O SECRETARIO 

RICON VIRULEGIO LUIS TORRADO VAZQUEZ


